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Walne Zebranie Polskiego Towarzystwa Bioinformatycznego w formie online z uwagi na restrykcje 
pandemiczne (platforma ZOOM)


Bartosz Wilczyński poinformował wszystkich zebranych, że na potrzeby protokołu, Walne 
Zebranie jest nagrywane (dźwięk); następnie informuje zebranych o zmianie porządku obrad, z 
uwagi na to, że niektóre punkty dotyczą konkretnych osób, a one mają ograniczony czas.

Nikt nie zgłosił sprzeciwu przeciwko takiemu rozwiązaniu.


Jeżeli chodzi o sprawdzanie obecności to robimy to przy pomocy platformy ZOOM ponieważ 
wszyscy są zalogowani swoim imieniem i nazwiskiem. Nikt się temu nie sprzeciwił.


1. Nadanie członkostw honorowych - prowadzi Bartosz Wilczyński;

Bartosz przedstawia kto zainicjował pomysł na członkostwo honorowe, przedstawia procedurę a 
następnie przedstawia osoby, którym to członkostwo zostało nadane (kolejność alfabetyczna):


Prof. dr hab. inż. Jacek Błażewicz

Prof. dr hab. Wiesław Nowak

Prof. dr hab. Jerzy Turyn


Honorowym członkom w sposób wirtualny wręczane są person-arty, statuetki, które z inicjatywy 
Zarządu zostały przygotowane jako fizyczna forma tego wyróżnienia. Przygotowaniem statuetek z 
ramienia Zarządu zajęła się Marta Szachniuk.


Głos zabiera Prof. dr hab. inż. Jacek Błażewicz, dziękuje za wyróżnienie oraz pokrótce odnosi się 
do wykonywanych przez swój zespół badań bioinformatycznych. Następnie głos zabrał Prof. dr 
hab. Wiesław Nowak, który zwrócił uwagę, że statuetka ma kilka rogów i to co jest mu bliskie to 
aby naukę i problemy naukowe atakować z różnych stron, z różnych rogów. Ogromnie 
podziękował za wyróżnienie i zachęcił aby naukowcy który są z pogranicza informatyki, specjaliści 
z innych dziedzin śmielej zerkali w kierunku bioinformatyki. Jako ostatni głos zabrał Prof. dr hab. 
Jerzy Turyn, który bardzo podziękował za wyróżnienie i podziękował za zdjęcie, które pokazał 
Bartosz na współdzielonym ekranie. Zdjęcie wykonano 13 lat temu, są na nim obecni wszyscy 
laureaci. Opowiedział o początkach Towarzystwa oraz anegdotę o tym jak on sam zainteresował 
się bioinformatyką.


Zaprezentowanie filmiku prezentującego statuetki.


Witold Rudnicki jako inicjator tego wyróżnienia wyraził swoją dużą radość z faktu domknięcia 
procesu ustanowienia Honorowego Członkostwa PTBI.


2. Przedstawienie nowego konkursu PTBI - prowadzi Bartosz Wilczyński

Najstarszy nasz konkurs dotyczy konkursu na prace doktorskie, potem powstał konkurs na prace 
magisterskie i obecnie ogłaszamy, że będzie konkurs na prace licencjackie i inżynierskie. Komisja 
do tego ostatniego konkursu została powołana i zaprezentowana została idea konkursu.

Osoby z komisji opracowały regulamin konkursu, który został zatwierdzony przez Zarząd.


Na temat konkursu zabrała głos Magdalena Machnicka, przewodnicząca Komisji konkursowej na 
najlepszą pracę licencjacką, inżynierską. Konkurs na prace licencjackie i inżynierskie będzie 
podobny do tego na prace magisterskie. Regulaminy są dosyć zbliżone. To co jest ważne to 
termin zgłoszeń - zgłoszenia będzie można przesyłać do 1 marca z uwagi na to, że studia kończą 
się w semestrze zimowym. Wszystkie prace będą oceniane w obrębie komisji, z założenia bez 
udziału recenzentów zewnętrznych. Nagrodą w konkursie będzie nagroda pieniężna oraz 
ufundowanie uczestnictwa w Sympozjum PTBI.


3. Sprawozdanie Zarządu; sprawozdanie zostaje wyświetlone wszystkim uczestnikom. 
Sprawozdanie omawia Bartosz Wilczyński.

1. Mamy rok pod znakiem pandemii i ograniczonych kontaktów bezpośrednich, co istotnie 

wpłynęło na zakres funkcjonowania Towarzystwa.




2. Liczba osób w Towarzystwie się zwiększyła, dołączyły nowe osoby, natomiast Zarząd nie 
przeprowadził akcji usuwania członków zalegających ze składkami.


3. Sytuacja finansowa jest stabilna; zmieniliśmy bank, firmę rozliczającą co wpłynęło na 
obciążenia Towarzystwa; dodatkowo nie było konferencji na miejscu więc zmniejszyły się 
nasze wpływy. Spodziewamy się wyniku ujemnego na poziomie około 23 000 zł. Pomimo 
tego stan finansów Towarzystwa oceniamy jako dobry, który nie zagraża funkcjonowaniu 
Towarzystwa.


4. Omówienie tegorocznych konferencji - prowadzi Bartosz Wilczyński

Omówienie wirtualnej konferencji BIT organizowanej przez Wiesława Nowaka oraz 
wirtualnej Jesiennej Konferencji PTBI organizowane przez Michała Dąbrowskiego i Michała 
Dramińskiego z IPI PAN. Organizują oni już drugi raz z rzędu konferencję w IPI, miejmy 
nadzieję że w przyszłym roku odbędzie się ona w IPI PAN w Warszawie w formie 
stacjonarnej.


5. Omówienie przeprowadzonych konkursów PTBI.

6. Formalne i organizacyjne przeprowadzenie konkursu na Członków Honorowych PTBI.

7. Paweł Łabaj odniósł się do kilku kwestii finansowych:


1. Zmiana Banku

2. Przeniesienie dokumentów Towarzystwa do nowej firmy księgowej; omówienie zakresu 

obowiązków takiej firmy, wymogów ministerstwa.

3. Oraz kwestii dotyczącej wymogów izolacji, które spowodowały, że część pomysłów z 

Krakowa na działalność Towarzystwa np. Wspólne wyjazdy, nie była procedowana 
przez Zarząd.


4. Wybór osób do komisji skrutacyjnej

Do komisji skrutacyjnej zgłosiła się Joanna Polańska;

Zostało omówione, że głosujemy w sposób jawny poprzez właściwą reakcję na ZOOM. 
Głosowanie prowadzi Joanna Polańska, głosować będziemy poprzez “reactions” podnosimy rękę.


Głosujemy nad przyjęciem sprawozdania Zarządu:

- proszę podnieść rękę: spośród obecnych 29 osób oddano 26 głosów, wszystkie ZA.

Głosujemy za sprzeciwieniem się wobec sprawozdania Zarządu:

- proszę podnieść rękę: brak głosów.

Głosują osoby wstrzymujące się od głosu:

- proszę podnieść rękę: brak głosów


5. Zmiana nazwy konkursu na najlepszą pracę magisterską.

Temat nadania konkursowi na najlepszą pracę magisterską patrona (Franciszką Bińczyka) 
przedstawia Aleksandra Gruca oraz Joanna Polańska. Aleksandra Gruca przypomina, że na 
ostatnim Walnym Zebraniu zgodziliśmy się aby Franciszek Bińczyk był patronem konkursu na 
najlepszą pracę magisterską. Przedstawia stronę internetową poświęconą Franciszkowi. Potem 
Joanna Polańska przypomina o bardzo dużym zaangażowaniu Franciszka w sprawy studenckie, 
bioinformatykę i sprawy naukowe.


6. Aneksowanie umów z Ministerstwem (omawia Bartosz Wilczyński)

Na rok 2022 mamy zaplanowane dwa wydarzenia: BIT w czerwcu oraz Sympozjum we wrześniu. 
W obu przypadkach anektowaliśmy umowy z Ministerstwem tak aby utrzymać dofinansowanie z 
Ministerstwa. Oba wydarzenia planujemy w trybie na miejscu. Nie mamy 100% pewności że tak 
będzie, zobaczymy jakie będą obostrzenia.

Wiesław Nowak potwierdza, że jest już głód na to abyśmy spotkali się na miejscu. Zapowiada 
konferencję stacjonarną, może w trybie hybrydowym. Prosi o to abyśmy już myśleli o dobrych 
speakerach; proponuje zrobienie ankiety wśród członków i sympatyków PTBI na temat ich 
preferencji wyjazdowych.

Michał Dąbrowski potwierdza, że przygotowanie wersji hybrydowej jest najbardziej 
prawdopodobnym wariantem również dla Sympozjum. Potwierdza gotowość organizowania 
Sympozjum na miejscu, oraz potrzebę wykonania ankiety.

Paweł Łabaj zwraca uwagę na różnice pomiędzy przepisami restrykcyjnymi na poziomie 
ministerialnym oraz na poziomie uczelni czy instytutów. Trzeba ten temat monitorować.

Do przeprowadzenia ankiety zobowiązuje się Bartosz Wilczyński. Przygotowane ona będzie na 
początku roku.




7. Wolne wnioski

- Marta Szachniuk - zachęca wszystkich do nowego konkursu oraz naszych już poprzednich 

dotyczących prac doktorskich i magisterskich. Regulaminy są już na stronie. Zapraszamy do 
zapoznania się i zgłaszania prac dyplomowych. Proponuje również aby przedyskutować wolny 
wniosek napisany na komunikatorze przez Witolda Rudnickiego na temat podniesienia składek 
członkowskich.


- Wiesław Nowak uważa, że dobrze że składki nie rosną. Uważa, że w dobie kryzysu składki 
powinny być obniżone. Uważa, że składki powinny być symboliczne, nie podnoszone.


- Marcin Grynberg mówi, że brakuje mu forum - Agory - dyskusji o nauce; nauce na 
skrzyżowaniach rzeczy, którymi się zajmujemy; nie seminarium tylko nieformalnych spotkań w 
luźnej atmosferze.


- Wiesław Nowak - podoba mu się pomysł tworzenia sieci internetowych pomiędzy naukowcami; 
aby robić Sympozjum raz na kwartał i porozmawiać o różnych rzeczach - początkach życia na 
ziemi czy działaniu szczepionek; może na godzinę lub dwie w sobotę lub piątek?


- Piotr Łukasiak - bardzo podoba mu się pomysł spotkań Sympozjum internetowego; uważa że 
składki nie powinny być podnoszone. Proponuje nawet aby studentów zwolnić ze składek, po 
to aby do nas przyszli. Aby nie stawiać barier - aby studenci mogli zobaczyć co robimy bez 
potrzeby płacenia składki; dlatego jest przeciwny podnoszeniu składek i uważa że na dwa lata 
można zawiesić składki dla studentów. Zainicjować dyskusje pomiędzy osobami;


- Michał Dąbrowski - przypomina o tym, że składki można opłacić razem z opłatą konferencyjną 
oraz przypuszcza, że spora część zaległych składek wynika z naszego roztargnienia. Popiera 
pomysł Piotra o zniesieniu składek dla studentów na dwa lata.


- Aleksandra Gruca - proponuje aby roczne członkostwo mógł otrzymać ktoś kto weźmie udział 
w konferencji; aby opłata członkowska była w opłacie konferencyjnej.


- Paweł Łabaj - studentów powinniśmy oszczędzać; nie warto podnosić składki przy tak niskiej 
ich ściągalności. Proponuje zmiany w opłatach konferencyjnych. Paweł przypomina, że 
rachunku nie możemy wystawić za opłatę członkowską. Wiele uczelni nie akceptuje rozliczania 
opłat członkowskich. Uważa, że powinniśmy podnieść opłaty konferencyjne. Może 
uczestnictwo przez dwa lata w konferencjach powinno skutkować nadaniem członkostwa?


- Na komunikatorze: propozycja aby wysyłać maila przypominającego o składkach.

- Bartosz Wilczyński - będziemy się zastanawiać jak restrukturyzować składki członkowskie; 

niestety koszty księgowe, bankowe i administracyjne są wyższe niż składki które zbieramy. 
Może w ankiecie na temat uczestnictwa w konferencjach zapytamy o kwestię składek.


- Aleksandra Gruca - w temacie Agory Bioinformatycznej; przypomniała że mieliśmy pomysł aby 
zbierać w PTBI informacje na temat seminariów bioinformatycznych w różnych ośrodkach. 
Może te pomysły jakoś połączyć? A może jesteśmy już zmęczeni spotkaniami online?


- Wiesław Nowak - trzeba się spotykać, tylko kto będzie się tym zajmował? Kto to będzie 
napędzał? Trzeba to tak rozwiązać technicznie abyśmy mogli szybko wymienić się 
informacjami.


- Bartosz Wilczyński - trzeba się zastanowić jak technicznie to rozwiązać? Może lista 
mailingowa? Może FB - grupa zamknięta?


- Joanna Polańska - popiera pomysł współdzielenia spotkań, zwłaszcza że są one online; a może 
przygotować tablicę ogłoszeń dla członków PTBI po zalogowaniu się na konto.


- Witold Rudnicki zgłasza propozycję, że porozmawia z Radosławem Piliszkiem (admin strony 
PTBI) aby omówić możliwości i terminowość przygotowania takiej tablicy z ogłoszeniami dla 
członków PTBI. Najlepiej aby zainteresowani dostawali informację mailem.


- Bartosz Wilczyński - potwierdził, że widzimy jako Zarząd potrzebę nieformalnych spotkań, 
zastanowimy się jak je zorganizować. 


8. Zamknięcie Walnego Zebrania PTBI przez Bartosza Wilczyńskiego i zaproszenie wszystkich 
na Sympozjum w 2022 roku, będzie to rok wyborczy o czym przypomniał Paweł Łabaj.


